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NAJLEPŠÍ SPOJENEC!

Prežívame prvé dni Nového roku. Starý rok

sme uzavreli, dlhy sme vyrovnali, dobré i zlé
zhodnotili. Teraz pred nami stojí niečo nové.
Niečo, čo môže prekvapiť, alebo niečo, čo sa
bude podobať tomu, čo tu už bolo. Vtip je v
tom, že nevieme. A niekedy je riskantné
nevedieť. 
Preto je dobré mať na svojej strane spojenca,
ktorý vie. Niekoho, kto vidí veci z nadhľadu.
Osobu, ktorá pozná, vie predvídať, dokáže
pomáhať, môže uchrániť. Niekoho, kto pozná
cestu a správny smer. Nie nadarmo sa nový
rok začal spomienkou na Pannu Máriu
Bohorodičku. Ona je tou osobou. Ona je tá, s
ktorou sa oplatí niečo začínať. „Kto začína s
Božou Matkou, skončí pri jej Synovi“, povedal
istý múdry muž. Už veľa bolo o nej povedané,
mnohé veci vieme, iné možno ešte
nechápeme, ale jedno je isté: „De Maria
numquam satis!“- povedal sv. Alfonz – „O
Márii nikdy dosť!“ A ja si dovolím doplniť: S
Máriou nikdy dosť! Alebo tiež: Pri Márii nikdy
dosť! Nestačí totiž o Márii hovoriť. Aj keby to
boli tie najkrajšie slová na svete. Bolo by to
málo. S Máriou musíme žiť! Máriu musíme
žiť! Jej štýl života sa musí stať naším. Musíme
sa naučiť veriť, milovať, trpieť, čakať,
mlčať...ako Mária. Kiežby sme sa v tomto
Novom roku stali Máriou... Kiežby sme sa

stali tým dokonalým odrazom Boha, akým je
ona. Kresťan nič tak veľmi nepotrebuje na
svojej ceste k Bohu, ako Máriu. Musíme sa jej
poddať, musíme sa jej podvoliť. Musíme ju
prijať za svoju. 
Diabol pri jednom exorcizme svedčil: „Kto nie
je sluhom Márie, je automaticky mojím
sluhom!“ Vidíme teda, že v duchovnej oblasti
sú len dve strany: Božia a Diablova. A Mária
stojí na strane Boha. I v tomto roku máme
možnosť sa rozhodnúť, kde chceme stáť my.
Kto sa drží Márie, má istotu Božieho
požehnania. 
Mária, Matka Božia! Na začiatku tohto roku
si ťa volím za svoju Matku a Kráľovnú, za
svoju Vojvodkyňu. Zasväcujem ti svoj život,
všetko, čo ma v tomto roku čaká, všetkých,
ktorých stretnem, i tých, ktorých možno
stratím. K tvojim nohám kladiem svoju vôľu,
svoje sny, svoje plány... Ty riaď v mojom
živote všetko podľa Božej vôle. Ty ma
sprevádzaj všade, kam pôjdem. Buď mojimi
ústami, mojimi očami. Nech sa všetko, čo
budem hovoriť a konať, páči tebe. I v tomto
roku ma vychovávaj a formuj pre Ježiša,
tvojho Syna a môjho Pána. Pomôž mi, aby
som bol v tomto roku požehnaním pre
každého, s kým sa stretnem. Nech tento rok
naplním láskou, ktorú budem vedieť darovať
iným. Daj, nech všetko robím ku tvojej cti a na
väčšiu slávu Boha! Amen!                           

(Martin Miškuf)



st
ra

n
a 

2

Unavení partnerským
vzťahom

Možno patríte aj vy medzi tých, ktorí

vravia: Investovali sme do nášho vzťahu
toľko síl! Vstupovali sme do manželstva s
veľkým nadšením a láskou. Ale teraz sme
unavení. Už sa nám jednoducho nechce. Už
sme toho vyskúšali dosť. Chodili sme na
spoločné manželské stretnutia, stanovili
sme si pravidlá hry, aby sme dokázali spolu
lepšie komunikovať. Vyhradili sme si
spoločné večery, kedy sme chceli preberať
svoje problémy. Ale to všetko zjavne
nepomohlo. Našli sme si iných partnerov. Za
čo máme ešte bojovať? Už sme bojovali
dosť dlho. Už sme z toho unavení. 
Alebo iná skúsenosť: „Som unavená z
večných hádok. Vždy som sa snažila
pripúšťať si konflikty s mojím mužom a
vysporiadavať sa s nimi. Hádkami som sa
snažila udržiavať náš vzťah živý. Ale teraz
som z toho unavená. Nenávidím hádanie.
Alebo iná: „Priam neznášam, ak mám
dookola poslúchať to isté. Môj muž stále len
hovorí, koľko má práce a aký je úspešný. Ja
sa v jeho rečiach vôbec neobjavujem. Som
unavená tým neustálym počúvaním. Už to
skrátka nemienim počúvať. 
O svojej únave hovoria aj muži. Jeden je
unavení počúvaním neustálych nárekov
svojej manželky, že ešte to či ono nebolo
urobené alebo zariadené. Muži predsa chcú
mať svoj pokoj, keď prídu z práce domov. Sú
príliš unavení, než aby doma znášali

komandovanie. Dosť často
potom reagujú tak, že sa
vnútorne uzatvárajú alebo sa
zabarikádujú v iných činnostiach,
jeden hraje počítačové hry, iný
zasa robí niečo iné. Alebo

zámerne prichádzajú domov neskôr, len aby
nemuseli riešiť rodinné problémy. Sú príliš
unavení na to, aby sa venovali svojím
pubertálnym ratolestiam. 
Všetky tieto ženy a títo muži sa vyčerpali
partnerským životom. Sú teraz unavení.
Nechcú sa dať rozviesť. Únava im berie silu
k rozhodnutiu. Jednoducho zisťujú, že sa
unavili a že v danej chvíli nemajú chuť hádať
sa, zmierovať sa a byť neustále chápajúcou
manželkou alebo trpezlivým a láskavým
manželom. Ich únava ale nie je obyčajnou
rezignáciou. Rozhovor o vlastnej únave im
prinesie oslobodenie. Odložia svoju masku.
Trúfnu si hovoriť o skutočnom stave svojho
manželstva. Nezostávajú len v nárekoch.
Pripúšťajú, že sú unavení, a to znamená
prvý krok. Druhým krokom je otázka, čo z
toho vyplýva. Hádať sa z únavy ešte vôbec
neznamená, že sa hneď musím dať rozviesť.
Únava je v tomto prípade skôr
povzbudením, aby som začal o seba viac
dbať a aby som bral vážne svoje potreby a
pocity. Zároveň je to výzva k zmene, tak, aby
som so sebou zachádzal šetrnejšie a aby
som sa bral viac vážne. Možno by sme sa
mali oslobodiť od predstavy, že možno v
manželstve vyriešiť úplne všetky problémy,
že rozhovor prinesie zakaždým vyjasnenie a
že s trochou dobrej vôle možno všetko
vyriešiť k všeobecnej spokojnosti. Je to
predstava. Únava nie je to isté, čo
rezignácia. Snaží sa nám otvoriť oči, aby
sme začali pristupovať ku svojmu
manželskému partnerovi realistickejšie. 
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Iné manželské dvojice nevynaložili tak veľkú
snahu. Obaja partneri žili len tak vedľa seba.
Zvykli si jeden na druhého. A potom si
jedného dňa uvedomili, že všetka iskra
vyhasla a sú zo svojho vzťahu unavení. Títo
manželia nepracovali na vzťahu príliš, skôr
príliš málo. Unavili sa, pretože im vyschol
prameň lásky, ktorý ich občerstvoval, alebo
je tento prameň aspoň poriadne zanesený
blatom. Takéto manželské dvojice sa často
vo svojej únave zabývajú, skôr ako si
skutočne uvedomia stav svojich duší. Svoju

únavu si uvedomia až na podnet nejakej
vonkajšej okolnosti. Môže to byť objavenie
sa niekoho tretieho, s kým partner stratí
hlavu. Môže to byť ale aj duchovná
skúsenosť, sv. omša, alebo duchovné
cvičenia, pri ktorých to všetko človeku
dôjde. Nemá už ale silu, aby sa z tejto únavy
dostal vlastnými silami. Preto naďalej len
tak prežíva. 

(Dominika Čechová)
Zdroj: Grun, A.: Lék na únavu ze života

1. čítanie: Iz 42, 1-4. 6-7
Žalm: Ž 29, 1a+2. 3ac-4. 3b+9c-10
Ant.: Pán požehná svoj ľud pokojom.
2. čítanie: Sk 10, 34-38  alebo  1 Jn 5, 1-9
Evanjelium: Mk 1, 7-11

Krátke zamyslenie na evanjelium: Dnešný sviatok
je dňom veľkej radosti a nádeje. Uprostred starostí
sveta Boh začína rozvíjať plán záchrany človeka a jeho dielo nemôže nikto a nič prerušiť.
Kajúcnici prichádzajú k Jordánu a prosia proroka Jána Krstiteľa o znamenie obmytia, ktoré
naznačuje obmedzené duchovné možnosti človeka. Práve pri Jordáne začína Ježiš skutočný
príbeh Božej očisty od zla. Nie je to dielo šikovného kazateľa, ani nového politika. Je to dielo
celej Najsvätejšej Trojice a pôjde ďaleko za hranice Jeruzalema či Izraela, ako naznačuje
druhé čítanie. Náš pohľad sa teda sústredí ako na Ježiša, Božieho Syna, tak na dielo, ktoré
Boh začal rozvíjať a ktoré budeme sledovať po celý liturgický rok. 

Modlitba žaltára a breviára: 1. týždeň

Spomíname
Dňa 9.01.2015 uplynie 5 rokov od smrti našej drahej mamičky a babky
Júlie Repčínovej. 
Všetci, ktorí ste ju poznali, venujte jej prosím modlitbu a tichú
spomienku.

S láskou spomínajú dcéry Daniela a Alena s rodinou
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Ruže

Istý človek sa rozhodol pestovať ruže.

Každý deň ich starostlivo polieval. Jedného
dňa, keď už mali puky, si všimol, koľko je na
každej stonke tŕňov. Pomyslel si: Ako môže
taký krásny kvet vyrastať na stonke s
toľkými tŕňmi? Tak ho to sklamalo, že sa
prestal o kvety starať a polievať ich. Skôr
než ruže rozkvitli, zvädli.

S ľuďmi je to podobne. V každom z nás sa
od narodenia rozvíja ruža, ktorá rastie
uprostred tŕňov našich nedostatkov. Mnohí
pri pohľade na seba vidia len tŕne – vlastné
chyby. Myslíme si, že nič dobré
nedokážeme – a sme z toho zúfalí.
Zabúdame polievať dobro, ktoré je v nás.
Môže sa stať, že si preto svoje schopnosti
ani nikdy neuvedomíme.
Mnohí nevidia ružu, ktorá v nich rastie.
Musí im ju ukázať niekto iný. Jedným z
najväčších darov, aký môžeme mať je
schopnosť prekonať tŕňovú minulosť a
objaviť ružu v sebe a v druhých. Len láska
vidí napriek chybám šľachetnosť toho
druhého. Ak iných upozorníme na ruže v
nich, zvíťazia nad svojimi tŕňmi a po čase
rozkvitnú do nádherného plného kvetu. 

Vonkajšia krása je o to cennejšia, o čo viac
vnútornej krásy skrýva.   (W.Shakespeare)

Húževnatý klavirista
Byron Janis bol slávny klavirista

svetových kvalít. Roky sa venoval štúdiu
hudby, cvičeniu a rozvíjaniu svojho umenia.
Jedného dňa ho však začali akosi zvláštne
bolieť ruky. Navštívil lekára a ten vyslovil
obávanú diagnózu – reuma. Kĺby na
prstoch  koncertného klaviristu začali
onedlho bolestivo puchnúť a neprirodzene
sa kriviť. Mnohí ľudia by sa nikdy
nevyrovnali sa takýmto nešťastím. Ale Janis
sa rozhodol s chorobou bojovať. Nikomu sa
nesťažoval. O tom, čo prežíva, vedela len
jeho manželka a dvaja najbližší priatelia.

Dlhé hodiny cvičil novú techniku hry a
zároveň chodil na liečenie, aby tlmil bolesť
v prstoch. Manželka sa naučila masírovať
jeho nehybné a boľavé kĺby. Len vďaka
húževnatosti a trpezlivosti pokračoval, aj
napriek stálej bolesti, vo svojej kariére.
Ďalších dvanásť rokov nepretržite
koncertoval a nikto nič netušil. Napokon
svoju chorobu verejne priznal na koncerte
v Bielom dome v roku 1985. Neskôr sa
zamestnal v nadácii, ktorá podporuje
pacientov s reumatizmom. Hrať na klavíri
však neprestal. Úspech dosiahol preto, že
svoju vieru a vôľu dokázal spojiť s
neuveriteľnou trpezlivosťou. Hovorieval:
„Mám reumu, ale ona nemá mňa!“

Človek poznáva sám seba, keď zápasí s
prekážkami    (A. de Saint - Exupéry)

(Anna Sabolová ml.)
Zdroj: Bruno Ferrero:  Hviezdy vidno v noci
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ČO SI O TOM MYSLÍ
JEŽIŠ?

Vianočné sviatky skončili, atmosféra sa - aj

napriek ešte stojacim stromčekom - už tiež
pomíňa, a deti znova zasadli do školských
lavíc. Nový rok už beží na plné obrátky vpred.
A to je ten problém: na plné obrátky! Kto si
našiel vo vianočný čas aspoň skromnú
chvíľku pre seba, musel teraz znova vstúpiť
do kolobehu práce, povinností a stresu. To,
čo sme získali na Vianoce sa z nás bude
možno pomaly, ale isto vytrácať. Rodinná
atmosféra, pokoj a láska – také dôležité v
čase Vianoc i v celom živote človeka – budú
znova vystavené skúške. A človek  je tvor
slabý. Ak sa nebude zo všetkých síl snažiť si
tieto poklady uchrániť, určite o ne príde. Rýchlo sa dostane do situácie, že už nebude
vládať, nebude vedieť ako ďalej, stratí elán, nadšenie a podobne. Ale napriek tomu je
potrebné bojovať. Jedine stále napojenie na Boha môže človeku pomôcť, aby s hlukom a
stresom tohto sveta bojoval rovnocennú partiu, ba aby nad ním zvíťazil! Netreba k tomu ani
školu, ani peniaze, ani funkcie, ani moc. Stačí ochotná vôľa a jediná veta, ktorá je zároveň
nadpisom tohto článku: „Čo si o tom myslí Ježiš?“ 
Áno....čo si myslí teraz, keď toto čítam? Čo teraz, keď toto robím? Čo by asi povedal na tieto
moje slová, či gestá? Čo by povedal na to, čo plánujem urobiť? Čo si o tom myslí Ježiš?
Jednoduchá, ale veľmi nápomocná veta, ktorá nás udrží v kontakte s Bohom. Nie je to
náročné. Len si treba zvyknúť položiť si ju pri každej príležitosti, pred každou prácou, pred
všetkým, čo sa chystám robiť. Boh nie je Bohom mŕtvych, ale živých! On sa prihovára k
živým a k tým, ktorí ho chcú počuť. On sa postará o to, aby keď si položíme túto otázku,
dostali sme na ňu aj odpoveď. 
Dávať si túto vetu odporúčal sám Pán Ježiš známej bolívijskej mystičke Cataline Rivas.
Človek si má byť vedomý toho, že Boh je stále s ním a vie o všetkom, čo robí. A v každej
chvíli nás môže zavolať, aby sme vydali počet zo svojho života. A toto vedomie nemá
prinášať strach, ale nás má povzbudiť žiť každý deň s pohľadom upretým na večnosť. Preto
skúmajme: „Čo si to tom myslí Ježiš?“ 
Táto jediná veta, a samozrejme následná odpoveď Boha a naša reakcia, má silu nás udržať
mimo víru tohto sveta. Všetko okolo sa môže búriť, ale my napriek tomu môžeme zostať
pevne stáť. Lebo Ježiš nás bude podopierať. Teda ak ste si ešte nedali novoročné
predsavzatie, skúste to s touto jedinou vetou. Uvidíte, že sa začnú meniť nielen veci okolo
vás, ale hlavne vy sami!

(Martin Miškuf)

Odkaz z novoročnej homílie Mons. B.
Bobera

“Najhorší je vírus rezignácie, ktorý nás

odrádza od akejkoľvek iniciatívy a činnosti
navyše. Naša dobrá vôľa v spolupráci s
Božou milosťou však dokáže veľa.
Znamená to nepremárniť ani jeden deň
začínajúceho roka. A príležitostí pre
upevňovanie našej ochoty bude naozaj
veľa.“   
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Upratovanie kostola - Pán Boh zaplať všetkým rodinám, ktoré boli upratovať kostol v tomto
týždni. Na budúci týždeň už prosíme rod. Olachovu, rod. Madejovu, rod. Gurňákovu -

Tolstého ul. Upratuje sa v sobotu ráno o 800.   
vedenie modlitieb pred sv. omšami - V týždni od 18.1. – 24.1. vedie modlitby horliteľka p.
Terézia saxunová. 
Nácvik detského speváckeho zboru - nácvik detského speváckeho zboru o týždeň v sobotu

bude o 1330 v pastoračnom centre.  
Nácvik mládežníckeho zboru - nácvik mládežníckeho speváckeho zboru na budúci týždeň
bude podľa ich vzájomnej dohody.

Pobožnosť sv. ruženca - dnes pobožnosť sv. ruženca poobede bude o 1430.
dovolenka - v tomto týždni bude o. Marek na dovolenke v zahraničí, preto vás chcem
poprosiť, vo všetkom sa obracajte na o. Antona alebo bohoslovca, lebo budem dosť
sporadicky na mobile.
Modlitba po rodinách za rodiny - pozývam všetky rodiny k spoločnej modlitbe sv. ruženca s
úmyslom za požehnanie našich rodín ako aj úspešné referendum o rodine 7. februára. V
podstate ide o to, že rodiny, ktoré majú záujem, už bezohľadu na to, koľkí z rodiny sa zídete,
či pozvete aj iných ako napr. susedov alebo známych, tak by sme k vám prišli, buď niekto z nás
kňazov alebo bohoslovec alebo aj-aj, a spoločne by sme sa pomodlili sv. ruženec na tieto
úmysly ako aj špeciálne úmysly týkajúce sa vašej rodiny, ak by ste chceli. Systém prihlásenia
by bol taký, že by ste sa zapísali, nechali svoje telefónne číslo a my by sme sa vám ozvali podľa
poradia s otázkou, kedy vám to vyhovuje. Je možné sa zísť doobeda, poobede, večer… Ako je
vám najlepšie. Zároveň by po týchto rodinách putovala tá menšia socha Fatimskej Panny
Márie, ktorú sme doniesli z Fatimy a bola by u vás do času, kedy by sa presunula k ďalšej
rodine. Celé stretnutie by trvalo max. 1 hodinu so všetkým. Zároveň vám odpadá akákoľvek
starosť o nejaké pohostenie a pod., ide o modlitbu, možno porozprávanie sa a koniec. Kto z
vás má záujem, buďte takí dobrí sa prihlásiť v sakristii v tomto týždni. 
Predmanželské ohlášky: 
Michal Demčo, syn Ľubomíra a Moniky rod. Hodorovej z Čemerného a Katarína Ferková,
dcéra Štefana a Eleonóry rod. Pasteľakovej z Vranova -3x.
Rozpis lektorov: 
2. nedeľa v cezročnom období: 8.00 hod. - rod. Polákova, 10.00 hod. - rod. Hudákova, 18.30
hod. - rod. čechova. stran
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liTURGicKýliTURGicKý PROGRAMPROGRAM OdOd 12.01.2014 12.01.2014 dOdO 18.01.201518.01.2015

PPONdElOKONdElOK 12.01.201512.01.2015 sv. omša: 1800 (T)

Poklona sv. Oltárnej: 1845

UU TOROKTOROK 13.01.201513.01.2015 sv. omša: 630 (T)

ss TREdATREdA 14.01.201514.01.2015 sv. omša: 1800 (T) 

ŠŠ TvRTOKTvRTOK 15.01.201515.01.2015 Poklona sv. Oltárnej: 1700

sv. omša: 1800 (T) 

PP iATOKiATOK 16.01.201516.01.2015 sv. omša: 1800 (T) 

ss OBOTAOBOTA 17.01.201517.01.2015
Sv. Antona, opáta (spomienka)

sv. omša: 1800 (T) 

NN EdEľAEdEľA 18.01.201518.01.2015

2. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ

sv. omša: 800 (T)

sv. omša: 1000 (K)

Pobožnosť sv. ruženca: 1430

sv. omša: 1830 (K) starý kostol

„Zamestnávajte svojho ducha dobrými myšlienkami, inak ho naplní nepriateľ zlými;
nezamestnaný byť nemôže.“ (SV. TOMÁŠ MORUS)


